
Referat af ordinært grupperådsmøde

Referat af ordinært grupperådsmøde den 03/03-2023
Mødet blev afholdt i hytten på adressen: Høbjerghus
Tilstede var ca. 35 stemmeberettigede

a. Valg af dirigent og referent
Bestyrelsen foreslog Steffen Havelund, som dirigent. Steffen blev valgt enstemmigt.
Bestyrelsen foreslog Stine, som referent. Stine blev valgt enstemmigt.

Grupperådsmødet er indkaldt rettidigt og afholdt med dispensation efter 1. marts.

b. Fremlæggelse af bestyrelsen beretning
Rebekka fremlægger bestyrelsens beretning.

Spejdernes lejr var en stor succes og god oplevelse for alle. Der var 75 personer fra
Espergærdespejderne. Der blev bygget en tryg base for børnene i den store lejr.
Næste gang bliver i 2026.

Bestyrelsen har arbejdet på at bringe flere forældre ind i spejderarbejdet. Det går godt, der
er stor opbakning fra forældre.

Der har været inspirationstur til Gurredam. Der blev skabt mange gode ideer, som der vil
blive arbejdet med i fremtiden.

Der har været afholdt vandredage, som vokser og vokser. Der var 132 i 2022 og 112 i 2021.

Tak til juletræsudvalget. Slaget gik godt, der var stor opbakning fra alle.

Hytteudvalget har nedlagt bålsted og skabt et nyt, som bruges flittigt.

Der har været visionsdag, med mange gode ideer, blandt andet:
-Bæredygtighed
-Venskabsgruppe evt i udlandet
-fastholdelse af de større børn – 15 til 20 år.
-Vil gerne have indflydelse på det, der bliver lavet og bygget i skoven.

Der indsamles børneattester hvert andet år for de voksne over 15 år, som har med børnene
at gøre.

Rebekka opfordrer til, at så mange forældre som muligt engagerer sig i diverse udvalg.

Formandens beretning blev taget til efterretning.



Cecilie og Gry fremlægger gruppeledernes beretning:

Vil gerne skabe modige børn, hvilket spejderarbejdet bliver bygget op omkring.
Der er startet mange nye ledere, som hjælpes godt på plads i rollen som leder. De opfordres
blandet andet til at deltage i lederkurser.

Spejderne får flere og flere opgaver, som udvikler deres kompetencer efterhånden som de
bliver ældre.

Gruppeledernes beretning blev taget til efterretning.

Beretninger fra grenene:

Familiespejder: Giver glæden ved at være ud sammen med andre og lave bål. Mødet er fra
kl. 9.30. Er både for børn og forældre.
Har forskellige forløb – fx ren natur, hvor der samles skrald.

Mikro: Arbejder meget i patruljer, med opdeling, så det bliver nemmere at lave forskellige
ting. Det er for børn i 0. og 1. klasse.
Har forskellige forløb – fx førstehjælp og finde vej med kort, og at være en god kammerat.
Der er også traditionelle spejderting fx bål og arbejde med kniv.

Mini: arbejder med temaer og mærker som på de tidligere årgange. Arbejder ofte i mindre
grupper.
Har forskellige forløb – fx førstehjælp og lære at bruge sav.
Skal arbejde mere med bål og lave mad over bål. Skal bruges på sommerlejr, som
formentlig bliver i uge 31 med tre overnatninger – afventer endelig bekræftelse fra
spejdercenter.
Overnatning 9. til 10. juni på Gurredam.

Junior: arbejder med patruljer, hvor det er et mål at få den til at fungere.
Har forskellige forløb – fx hvordan man taler sammen.
De skal på sigt arbejde i faste patruljer. Laver også bål, rafter og andet traditionel
spejderarbejde.
Der er spejderlejr i uge 27 på Næsbycenteret.

Trop: Tager på større løb og vildere ting.
Der er ikke så mange trop spejdere. Der er meget medbestemmelse. Har forsøgt at tage
regnbuemærke – ingen gennemførte (skal spise to liter regnbueis på to timer)

Klan: Arbejder med at få klanen i gang. Der er kun 6-8 stykker.
Planlægger en udlandstur.
Mange i klanen er lærerassistenter.

Beretningerne fra grenene er taget til efterretning.



c. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskabet for 2022 (det foregående år)
Ulla fremlægger regnskabet for 2022.

Juletræssalget gav en indtægt på kr. 53.000,- Der vil derfor blive brugt flere penge til
aktiviteter.

Spejdernes lejr står lige nu til at give en underskud på ca. 80.000,- men der endnu ikke
modtaget tilskud fra kommunen. Der forventes kr. 70.000,-

Underskud på kr. 47.000,- lige nu. Men det forventes at blive et overskud, når tilskud fra
kommunen bliver modtaget, formentlig kr. 70.000,-

Driftsudgifter forventes refunderet af kommunen.

Årsregnskabet blev godkendt

d. Fremlæggelse og godkendelse af justeret budget for indeværende år
Der er lavet et revideret budget.
Medlemskontingent er sat op med 10.000 kr. på grund af øget aktivitet hos minierne.
Der budgetteres med tilskud fra kommunen.
Der budgetteres med kr. 40.000,- i juletræssalg.

Der er sat yderligere midler af til, at spejderne kan komme på kursus.

Der budgetteres med overskud på kr. 0,-.

Der blev stillet forskellige spørgsmål, som Ulla svarede på.

Det reviderede budget blev godkendt

e. Fremlæggelse og godkendelse af budget for 2024 (det kommende år)
Budgetteret underskud på kr. 35.200,-

Budgettet blev vedtaget

f. Vedtagelse af kontingent(er) for det kommende år (2023)
Alle kontingenter fortsætter, undtaget mikroerne.

Mikroer foreslås sættes op fra kr. 180 til 300 kr. i kvartalet

Denne kontingentstigning blev vedtaget



g. Behandling af indkomne forslag
Ingen indkomne forslag.

h. Fastsættelse af antal pladser i bestyrelsen.
Indtil nu 12 pladser.

Dette foreslås ændret:
2 unge i stedet for 3.
1-2 forældre ekstra.

Det foreslås at bestyrelsen sammensættes således:
1. gruppeleder
1 kasserer
3 ledere
4-5 forældre
2 unge
2 leder suppleanter

Den nye sammensætning blev vedtaget

i. Valg til bestyrelsen
a. Valg af formand for en toårig periode

Rebekka træder tilbage som formand.
Carsten stiller op til at blive formand og er enstemmigt valgt.

b. Valg af kasserer for en toårig periode
Ulla vil gerne afløses, selv om perioden endnu ikke er udløbet.
Ingen ønsker at stille op, så Ulla fortsætter 1 år til. Men der skal findes en ny næste
år.

c. Valg af 1 medlem
Christian Rud Ingvardsen genopstiller
Rebekka Walker genopstiller
Sannie Arnhild ønsker at stille op
Anne Rom ønsker at stille op

Lederne genopstiller
Forslag Jannik Soelberg og Gry Drews bliver suppleanter. Kan vælges for en 1 årig
periode

Unge:
Caroline genopstiller
Magnus ønsker at stille op

Alle er blevet valgt



j. Valg af revisor og evt. revisor suppleant
På valg er:
Casper L. Jensen stiller op som revisor
Torsten Schultz stiller op som revisor suppleant

Begge blev valgt

k. Valg af fem stemmeberettigede til divisionsrådsmødet (gælder for en etårig periode)
Afholdes 27. april
Carsten Drewsen, Steen Drewsen, Caroline Schellerup, Lisa Juul og Magnus Ort Klee blev
valgt

l. Valg af to stemmeberettigede til korpsrådsmødet (gælder for en etårig periode)
Korpsrådsmødet afholdes i november i Billund, både ledere og forældre kan deltage.
Caroline og Steen blev valgt

m. Eventuelt
Sommerlejr er planlagt:
Familiespejder: 3. juni Pippidag på Arresøcenteret
Mikro: 26. - 29. maj cirkus på Egemosecenteret
Mini: 30. juli – 2. august Egemosen eller Nekselø
Junior: 2.-9. juli Glumsø
Trop: 2.-9. juli Glumsø
Klanen: nobody knows

Ingeniørtropperne: Hjælper med alt, alle forældre er velkomne.

Juletræsudvalget: Der er brug for nye medlemmer da de nuværende ikke længere har børn
i gruppen.

Hytteudvalget: Der er ved at blive lavet ny bålplads og der mange andre ideer. Der er brug
for flere deltagere.
Michael Arnhild og Nicolai Nyströmer vil gerne være med i hytteudvalget.

5. april er der møde hos Mamutterne, hvor alle er velkomne.

Storms mor vil gerne skrive fondsansøgninger.



Dato: Dato:
____________________ 17/03/22 Rebekka Walker

Dirigent Formand


